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Kalaallit Nunatsinni aalisakkat qaleruallillu tunisassiassatut qaqinneqartartut 

ingitaqarani tamakkiisumik tunisassiarineqartarnissaat anguniarlugu 

Naalakkersuisut UPA2017-imi nassuiaammik saqqummiusseqqullugit 

peqquneqarnissaannik Inatsisartut aalajangiiffigisassaatut siunnersuut.  

(Inatsisartunut ilaasortaq Jess Svane, Siumut) 

 

 

Siunnersuuteqartumut qujanaq aalisakkat qaleruallillu tamakkiisumik atorneqalernissaanut 

ukkatassiineranut. Nuna annerusumik avataaniit tapiissutinik aalisarnermillu inuussuteqartup 

pisariaqartippaa pikkorissiartuaarnissaq isumassarsisarnerlu. Naalakkersuisut 

akissuteqaataannut taamaallaat naatsunik oqaasissaqarpunga. Siullertut oqaatigerusuppara 

tamakkiisumik tulaassiisussaatitaanerup assiginngimmagu pisuussitinik tamakkiisumik atuineq. 

Taamaattumik isumaqarpunga tulaassisussaatitaanerup pitsaanerusumilli atuinerup 

assigiisinneqarnera eqqortuunngitsoq. Aappaattut pingaaruteqartupilussuuvoq Naalakkersuisut 

suleqatigiissitaannut suliamik ilisimaarinnittunik sulisitseqataanissaq, suliaminnik 

ilinniarsimasut piareersaanernik, tunisassiornernik suliallu ingerlateqqinnissaannik 

misilittagaqartunik - taamaalilluni allaffimmiut nalunaarusiaattut , ileqqutoqaq malillugu 

suliniaqatigiiffinnik tusarniaaffiuinnartumik imalittut inississanngimmat. 

 

Siunnersuut ingerlatiinnartumik akueraara. 

 

 

*** 
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Forslag til Inatsisartutbeslutning om at Naalakkersuisut pålægges under FM2017 at 

fremlægge en redegørelse for, hvordan fuld udnyttelse af fisk og skaldyr kan 

fremmes - samt, hvordan der kan sikres en højere grad af forædling af 

fiskeriressourcen i Grønland. 

(Medlem af Inatsisartut Jess Svane, Siumut) 

 

Tak til forslagsstiller for at sætte fokus på fuld udnyttelse af fisk og skaldyr. Et land der 

primært lever af tilskud udefra og af fiskeri, har brug for hele tiden at dygtiggøre sig og få nye 

ideer. Jeg har blot et par enkelte kommentarer til Naalakkersuisuts svarnotat. For det første er 

en 100 % landingspligt jo ikke ensbetydende med fuld udnyttelse af ressourcen. Derfor mener 

jeg ikke at man kan sætte lighedstegn mellem landingspligt og bedre udnyttelse. For det andet 

er det meget vigtigt, at Naalakkersuisuts arbejdsgruppe inddrager fagfolk, der rent faktisk har 

erfaring med forarbejdning, forædling og de videre led i kæden – således at det ikke blot bliver 

en ”skrivebordsrapport”, hvor der er hørt et par af de sædvanlige organisationer.  

 

Forslaget godkendes uden videre. 

 

 


